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VERSLAG VAN DE ALGEMENE LEDENVERGADERING VAN WONINGBOUWVERENIGING 
REEUWIJK D.D. 21 FEBRUARI 2024 
 

 
Datum:   Woensdag 21 februari 2024 
Tijd:   19:30-21:30 uur 
Locatie”  De Brug, Dunantlaan 1, Reeuwijk 
 
Aanwezig:  Teo van Craaikamp, voorzitter RvC (voorzitter) 
   Birgitte van Hoesel, bestuurder a.i. 
   Wilma van der Veen, extern adviseur 
 
   Zie verder presentielijst 
 
Notulen:  Notuleerservice Nederland, Inge Vos 
 
 
1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering om 19:34 uur en verwelkomt alle aanwezigen.  
 
Vanuit de ALV wordt het volgende opgemerkt over het verslag van de vorige vergadering. 
Tijdens die vergadering werd een opmerking gemaakt over de overgang van personeel. 
Zowel die opmerking als de reactie daarop staan niet in het verslag vermeld.  
De bestuurder geeft aan hierop te reageren in haar toelichting op de huidige stand van 
zaken (agendapunt 4).  

 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
2. Tussentijdse aanpassing van de statuten waarvoor een besluit van de ALV nodig is 

Aanleiding voor deze tussentijdse aanpassing van de statuten is de wens om Birgitte van 
Hoesel te herbenoemen tot bestuurder ad interim. 
De acte van aanpassing van de statuten is bij de uitnodiging meegestuurd. De 
voorgestelde wijzigingen zijn conform de (aanpassingen in de) Woningwet, die sinds 1 
januari 2022 van kracht zijn. De twee artikelen van de huidige statuten waren niet meer 
conform de wet. Wanneer tweederde van alle leden akkoord gaat, dan kunnen de statuten 
worden aangepast en kan de herbenoeming van de bestuurder plaatsvinden. 
   
Een lid ziet de noodzaak van de wijziging van artikel 8. Die noodzaak tot wijziging van  
artikel 9 lid 2 ziet het lid echter niet. Het betekent een inperking van de plichten van het 
bestuur richting de leden. De voorzitter legt uit dat het voorstel van de notaris kwam. De 
wijziging is conform de Woningwet. De Autoriteit Woningcorporaties toetst erop. Het is een 
bewuste keuze van de wetgever om dit artikel te wijzigen. Doel van de wetgever is om de 
plichten van de bestuurder binnen een vereniging en een stichting gelijk te trekken.   
 
De leden stemmen schriftelijk. Het kiesbureau, -bestaande uit Ineke Bezemer (voormalig 
RvC-lid), Gabe de Vries en Evert Stoppelenburg (Huurdersvereniging Reeuwijk)-, 
verzamelt de stembriefjes en telt de geldig uitgebrachte stemmen.  
Er zijn 46 stemmen zijn uitgebracht, waarvan 38 (80,4%) stemmen ‘voor’ en 8 stemmen 
‘tegen’. Daarmee is het voorstel, om de statuten te wijzigen aangenomen en kan Birgitte 
van Hoesel herbenoemd worden tot bestuurder ad interim,. 
Namens de ALV feliciteert de voorzitter Birgitte van Hoesel met haar herbenoeming. 
 

3. Afronding formele deel van de vergadering 
 
4. Stand van zaken toekomst Woningbouwvereniging Reeuwijk 

De bestuurder verwijst naar de vorige bijeenkomst waarin is gesproken over een goede 
toekomst voor Woningbouwvereniging Reeuwijk (hierna te noemen: WBVR). In de 
bijeenkomsten zijn de feiten naast elkaar gezet en daaruit kwamen twee uit te werken 
opties:  
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• Voortzetting van de samenwerking met Mozaïek Wonen, middels een fusie of  

• Opnieuw opbouwen van een zelfstandige organisatie bij WBVR.  
De gevolgen van de tweede optie zijn doorgerekend en beoordeeld. Dit gaat ten koste van 
de onderhoudswerkzaamheden, projecten en dienstverlening. Er is onvoldoende kennis en 
geld om dat op het huidige niveau door te laten lopen.  
 
De bestuurder is inmiddels drie maanden werkzaam bij WBVR. Zij sprak met een aantal 
leden en betrokkenen. Het is fijn wonen in Reeuwijk. Een hechte gemeenschap waarin 
men elkaar ondersteunt. Geborgenheid is een belangrijke waarde, die in de toekomst 
behouden moet blijven. 
De afgelopen jaren worstelde WBVR met het vraagstuk hoe ze een goede, financieel 
gezonde woningcorporatie kan zijn, waarbij kan worden gedaan wat nodig is, voor de 
huurders en voor de woningen. Tijdens die zoektocht, die al eerder begon, is in 2015 tegen 
een fusievoorstel gestemd. Vervolgens kwam de dienstverleningsovereenkomst met 
Mozaïek Wonen, waarbij de medewerkers overgingen naar Mozaïek Wonen. Dit was een 
‘moedig’ besluit van alle partijen. 
Binnen Mozaïek Wonen wordt zeer hard gewerkt voor WBVR. De bestuurder ervaart 
daarbij geen onderscheid tussen de inzet voor woningen/huurders in Gouda of Reeuwijk.  
 
Eerder is met de ALV besproken dat er afspraken worden gemaakt met Mozaïek Wonen 
over het behoud van het goede van WBVR. Wat dit is hebben we opgehaald bij de HVR en 
in de gesprekken met de leden  tijdens de laatste vergadering. De afspraken zijn inmiddels 
gemaakt met de bestuurder van Mozaïek Wonen, en deze liggen vast in een 
Intentieovereenkomst tot fusie.    
In de intentieovereenkomst zijn alle belangrijke wensen vanuit de ALV en van HVR 
overgenomen zoals: lokale aanwezigheid in Reeuwijk (kantoor in Reeuwijk), lokale 
aannemers blijven werkzaam voor ons, de telefonische bereikbaarheid wordt verbeterd 
naar een reguliere norm. Bewaakt wordt dat afspraken worden nageleefd. Een van de 
commissarissen van WBVR is welkom in de RvC van Mozaïek Wonen. Ook de HVR zal 
blijven en haar huidige rol blijven spelen. 
Voorafgaand aan de ALV van 27 maart 2024 kan de ALV de intentieovereenkomst inzien.  
 
Naar aanleiding van de opmerking vanuit de ALV bij agendapunt 1: 
Niet de ALV maar bestuur en de RvC nemen het besluit over de overgang van personeel, 
net zoals het besluit over de dienstverleningsovereenkomst. 
 
Vragen vanuit de ALV: 
Dit is tevens het ontbrekende stukje uit het vorige verslag (zie opmerking vanuit ALV in 
agendapunt 1).  
In artikel 29 van de statuten staat dat de vereniging in de gelegenheid moet worden gesteld 
om zich uit te spreken over onderwerpen van beheer en beleid die van wezenlijk belang 
kunnen zijn. De leden zijn vooraf niet geïnformeerd over de overgang van personeel. De 
overgang is in strijd met de statuten.  
Onderwerpen van belang gaat over de uitvoering van zaken. De zorg voor huurders moet 
goed zijn. Wie de dienstverlening en werkzaamheden voor de huurders oppakken dat is 
een zaak van het bestuur en de RvC. Overigens blijkt uit het verslag van de ALV van 20 
augustus 2020 en 25 november 2020 dat bij de uitwerking van de 
dienstverleningsovereenkomst de adviespunten van de ALV zijn betrokken. De overgang 
van personeel is dus wel degelijk besproken in de ALV.   
 
Komen de te maken afspraken op papier en worden de schriftelijke afspraken voor 
27 maart a.s. ondertekend? Wat zijn gevolgen voor WBVR als Mozaïek Wonen projecten 
uitstelt, of doorschuift? De vrees is dat Reeuwijk ‘ondergesneeuwd’ raakt.  
Ja, de afspraken komen op papier en worden tevoren ondertekend.  
Wat betreft de naleving van de afspraken: De HVR en de RvC (met 1 lid vanuit de huidige 
RvC WBVR) zijn daarvoor belangrijk. Zo neemt de bestuurder een besluit over de 
begroting, maar de Huurdersvereniging geven een advies en de RvC kan een begroting 
afkeuren. De bestuurder moet er dan mee terug ‘naar de tekentafel’. Later deze 
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vergadering volgt een uitgebreid antwoord op de vragen vanuit een ervaringsdeskundige 
uit Bodegraven over hoe wordt omgegaan met het naleven van afspraken na een fusie.   
 
De medewerkers van WBVR zijn overgegaan met behoud van de arbeidsvoorwaarden. 
WBVR betaalt 10% van de personeelskosten van Mozaïek Wonen. Omdat WBVR 10% van 
het totaal aan woningen heeft. Het blijkt echter dat Mozaïek Wonen meer werkt voor WBVR 
dan de 10% waar zij voor betaald krijgt. Onderzoek toonde aan dat dit niet langer houdbaar 
is. Mozaïek Wonen kan zich niet blijvend op deze manier inzetten zonder dat er een 
passende vergoeding tegenover staat. De toezichthouder houdt hier toezicht op.  
 
Onder verwijzing naar het financieel overzicht: Als WBVR zelfstandig blijft dan loopt het 
tekort op naar jaarlijks € 550.000. WBVR gaat in het financiële plaatje van 8 fte personeel 
(aantal voor de samenwerking) naar 14 fte. Het is dan toch logisch dat het financiële plaatje 
slecht uitpakt?   
Met de 8 fte kon destijds het werk niet gedaan worden. Daarom moest er een oplossing 
gezocht worden. Een corporatie met circa 1.100 eenheden heeft gemiddeld 11 fte. Dat 
aantal is de basis geweest. Bij corporaties met 11 fte zijn er altijd veel medewerkers met 
tientallen jaren ervaring. Omdat WBVR weer grotendeels opnieuw moet beginnen  is 
rekening gehouden met extra medewerkers. Daarnaast ligt er voor de komende drie jaar 
een groot programma voor woningverbetering en onderhoud. Daarvoor is extra inzet nodig. 
En dat vraagt ook meer deskundigheid dan in de situatie van een kleine corporatie met 
alleen beheer van woningen. Dit is de onderbouwing van 14 fte.   
 
Er stond een bedrag van € 1,6 miljoen voor 14 fte. Dat bedrag is ver overdreven.  
Over het bedrag van € 1,6 miljoen: dit bedrag bestaat uit veel meer dan alleen het salaris 
van medewerkers. Het is wat het feitelijk is. 

 
5. Toekomst van Woningbouwvereniging: Hoe verenigen we het goede van   

WBVR en de voordelen van een fusie met Mozaïek Wonen? 
Onder leiding van Wilma van der Veen beantwoordt een panel van specialisten vragen 
vanuit de ALV, welke in de vorige vergadering zijn verzameld. 
Het panel bestaat uit Wim den Oudsten (Huurdersvereniging Bodegraven), John van den 
Burg (Huurdersvereniging Reeuwijk), Richard Benschop (Teammanager Vastgoedbeheer 
Mozaïek Wonen), Susanne van der Blom (Teammanager WSP Mozaïek Wonen) en Bert 
Verver (oud-bestuursvoorzitter WBVR). 
 
Wim den Oudsten/Huurdersvereniging Bodegraven (HVB): 
Bodegraven maakt sinds 2006 deel uit van Mozaïek Wonen. De relatie met alle directeuren 
van Mozaïek Wonen is en was altijd goed. HVB is en blijft zelfstandig want de 
huurdersvereniging Gouda kan de Bodegraafse huurdersbelangen niet vertegenwoordigen 
en HVB kan de belangen van de huurders in Gouda niet vertegenwoordigen. Destijds zijn 
voorafgaand aan de fusie afspraken zwart op wit op papier gezet. Alles en zelfs meer is 
opgepakt door Mozaïek Wonen. Er zijn best weleens meningsverschillen, maar de HVB 
komt er altijd uit met Mozaïek Wonen. De belangen van de kernen staan voor beide 
partijen voorop.  
 
De ALV vindt inzet van lokale aannemers en een lokaal loket belangrijk.  
Na de fusie draaide het oude kantoor nog twee jaar door met een volledige bezetting. En 
nog steeds is er een kantoor van Mozaïek Wonen in Bodegraven dat drie ochtenden per 
week is geopend. De lokale aannemers zijn destijds ‘meegenomen’ door Mozaïek Wonen.  
 
John van den Burg/Huurdersvereniging Reeuwijk (HVR): 
De HVR heeft de laatste tijd gezien dat de fusie met Mozaïek Wonen de optie is die de 
meeste zekerheid biedt aan de huurders en waarmee de toekomst wordt veiliggesteld, De 
rol van de HVR is na een fusie niet anders dan nu. Zij blijft de belangen van de huurders 
van WBVR behartigen, en zij behoudt advies en instemmingsrecht en zit aan tafel bij de 
prestatieafspraken met de gemeente. HVR zal zelfstandig doorgaan met wat ze doet.  
De huurdersverenigingen van Bodegraven en Reeuwijk werken in dezelfde gemeente. De 
verstandhouding is prima.  
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Op 13 maart 2024 staat de ALV van HVR op de planning. Daar kunnen leden van de HVR 
zich uitspreken over de keuzes voor de toekomst van WBVR. 
 
Wil de HVR fuseren met Bodegraven?  
Er is nu geen sprake van fusie van de huurdersverenigingen. Het is aan de leden van de 
huurdersverenigingen om een koers te kiezen. Maar het is zeker op korte termijn niet 
verstandig.  
 
Het HVR-bestuur zou hebben gezegd dat een fusie een belangrijke stap voorwaarts is. 
Het is niet ‘leuk’ om te fuseren maar het bestuur van HVR ziet in dat het niet te bemensen 
is wanneer WBVR zelfstandig zou doorgaan. Zo voortgaan als nu gaat niet, en helemaal 
opnieuw beginnen wordt het ook niet. Het bestuur van de HVR werkt mee aan de 
voorgenomen fusie. Het is wel belangrijk om voorwaarden en afspraken vooraf zwart op wit 
op papier te zetten.  
 
Richard Benschop/Teammanager Vastgoedbeheer Mozaïek Wonen: 
Wat deed Mozaïek Wonen aan dienstverlening in Reeuwijk in de afgelopen drie jaar?  
De onderhoudsbegroting is geactualiseerd. Diverse onderzoeken naar bezit zijn uitgevoerd. 
Dat heeft geleid tot projecten en beleid voor verduurzaming, zonnepanelen, hybride cv-
pompen en kwaliteitsverbetering van woningen. 
Daarnaast zijn er projecten vlot getrokken maar er zijn ook de nodige uitdagingen in de 
uitvoering. Bijvoorbeeld: het duurzaamheidsproject in de Dorus Rijkersstraat duurt lang 
vanwege nieuwe regelgeving. We zoeken naar de beste oplossingen zodat de huurder er 
ook echt plezier en voordeel van heeft.  
Over de lokale aannemers in Reeuwijk kan worden gezegd dat Mozaïek Wonen zeer 
tevreden is met aannemers als Heemskerk, Goudriaan en Huisman.  
 
De ALV heeft zorg uitgesproken over de plannen voor Reeuwijk. Hoe wordt voorkomen dat 
Reeuwijkse plannen onder op de stapel terechtkomen na de fusie?  
De planning die er ligt voor Reeuwijk is duidelijk en wordt gevolgd. In andere kernen 
gebeurde dat ook.  
Reactie Wim den Oudsten: Destijds kwamen de plannen van de woningbouwvereniging in 
Bodegraven ook niet onder op de stapel terecht. Er is zelfs meer gebouwd en gedaan dan 
was afgesproken.  
 
Susanne van der Blom/Teammanager WSP Mozaïek Wonen 
De telefonische bereikbaarheid en de lokale aanwezigheid zijn zorgpunten van de ALV. 
Het woonservicepunt (WSP) is het klantcontactcentrum van Mozaïek Wonen achter de 
telefoon en de balies, naast Gouda en Reeuwijk, ook aanwezig in Bodegraven, Gouderak 
en Moordrecht. Als de vaste medewerker met baliedienst in Reeuwijk afwezig is dan zorgt 
Mozaïek Wonen ervoor dat er vervanging is.  
Mozaïek Wonen bouwt aan een vast team, zodat de huurder een bekende stem hoort aan 
de telefoon. Om de dienstverlening goed in te richten werkt Mozaïek Wonen met een 
huurderspanel, dat aangeeft wat een huurder verwacht en prettig vindt. In dat 
huurderspanel kunnen ook huurders vanuit Reeuwijk plaatsnemen. Hiervoor kan men zich 
aanmelden bij Mozaïek Wonen.  
Voor de telefonische bereikbaarheid buiten kantoortijden wordt de telefoon doorgeschakeld 
naar een extern bedrijf. De telefonische bereikbaarheid is slecht. Hier worden maatregelen 
op genomen de komende tijd. 
De locatie in Reeuwijk blijft open. Bij voorkeur wordt gewerkt met een vaste bezetting zodat 
de huurder vertrouwde mensen ziet en spreekt aan de balie.  
 
Bert Verver  Oud-bestuursvoorzitter WBVR: 
U was best kritisch in de decembervergadering. Hoe staat u er nu in?  
Toen hij in december jl. kennis nam van het fusievoorstel was zijn eerste gedachte: moet 
dit?  
De geschiedenis lijkt zich te herhalen: jaren geleden was het al moeilijk om alles draaiende 
te houden met een kleine bezetting. Daarnaast is er de afgelopen jaren veel veranderd.  
Door nieuwe regelgeving werden nieuwe eisen gesteld aan bestuur en toezicht. Er kwam 
een professionele directeur-bestuurder in plaats van een vrijwilligersbestuur. Een RvC werd  
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toezichthouder met veel macht. Statuten moesten aangepast worden en leidden tot een 
inperking van de zeggenschap van de ALV. Veranderingen en eisen vroegen zoveel van 
de organisatie dat het niet meer te doen was. Dit leidde tot de 
dienstverleningsovereenkomst met Mozaïek Wonen en de daarbij behorende overdracht 
van personeel. De meeste kleine corporaties kunnen het niet meer bolwerken. Van de ooit 
280 corporaties met 1.000 tot 2.500 eenheden zijn er op dit moment nog 60 over. 
 
Van groot belang voor onze toekomst zijn de borging van het lokale karakter en de 
betrokkenheid van de Huurdersvereniging. Als Bert de optelsom maakt (aan het aantal fte 
en de kosten is gerekend en die rekensom moet de ALV niet ter discussie stellen; neem 
maar aan dat de berekening klopt) dan komt hij tot conclusie dat het vertrouwen aan 
Mozaïek Wonen moet worden gegeven en dat de overstap moet worden gemaakt.  
Vanwege prestatieafspraken die gemeenten met woningcorporaties maken, zal Reeuwijk 
geen ondergeschoven kindje worden. Er zal sprake zijn van een evenwichtige afweging 
tussen de bouwprogramma’s in de verschillende kernen.  
Er kunnen waarborgen worden gegeven. Deze komen in de intentieovereenkomst.  
De Huurdersvereniging heeft een belangrijke taak in het borgen van die afspraken. Rond 
een fusie speelt een huurdersvereniging een belangrijke rol. Het is dus raadzaam om lid te 
worden van HVR. Op de website staat een aanmeldformulier en het lidmaatschap is gratis. 
 

6. Gesprek over waar we nu staan 
De aanwezigen gaan uiteen in ‘tafels’ om nader in te gaan op de vraag hoe ze, na alle 
uitleg en toelichting, tegenover een fusie met Mozaïek Wonen staan. 
 
De tafelvoorzitters geven een korte samenvatting. 
Tafel 1. De huurders  die al lang huren (57 jaar) spreken over WBVR als ‘mijn cluppie’. Het 
gevoel is dat men van dat ‘cluppie’ moet afblijven. Er ging veel informatie over tafel. 
Algemene gevoel is dat fuseren noodzakelijk is, maar het doet pijn.  
 
Tafel 2: Een aantal huurders aan tafel is realistisch. “Het is zoals het is.” Zij staan positief 
tegenover een fusie. Soms werd twijfel uitgesproken, maar uiteindelijk was de teneur dat 
fusie onvermijdelijk is. 
 
Tafel 3: De standpunten waren wisselend. Er was sprake van een kanteling van emotie 
naar ratio, waardoor men vaker overweegt om positief ten aanzien van een fusie te 
stemmen. De een staat kritisch tegenover het onderhoud door Mozaïek Wonen, terwijl een 
ander juist een positievere ervaring heeft met Mozaïek Wonen dan met WBVR. 
 
Tafel 4: Een meerderheid verkeerde in de stemming dat men het emotioneel lastig vindt, 
maar dat een fusie toch de enige oplossing is. Anderen wilden voor zelfstandigheid gaan. 
Bereikbaarheid (loket/telefoon) is een pijnpunt.  
 
Aan tafel 5 gaf iedereen aan dat het uiteindelijk het beste is om te fuseren. Wel komt 
daarbij sentiment om de hoek kijken. Het hart zegt dat het vroeger zo mooi en goed was, 
terwijl het hoofd zegt dat het realistisch is om een fusie aan te gaan.  

 
7. Informatie over de volgende ALV op 27 maart 2024 

De leden ontvangen de intentieovereenkomst Fusie minimaal 10 dagen voorafgaand aan 
de ALV van 27 maart a.s. in de bus. Daarvoor hebben de Huurdersvereniging en de RvC 
hun inbreng al kunnen leveren. 

 
8. Rondvraag en sluiting 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 
De bestuurder bedankt de aanwezigen voor hun aanwezigheid en inbreng en sluit de 
vergadering om 21.42 uur.  
 

 


